
 

 

Beantwoording politiek/technische vragen raadsleden 

 

Nummer DOC-19-122316 

Zaaknummer Z-18-046218 

Naam raadslid Th. H. Steltenpool 

Fractie VVD 

Onderwerp Raadsvragen VVD Extra inkomsten HVC door invoering oranje 

bakken 

Datum waarop de vraag is gesteld 11 januari 2019 

Termijn beantwoording is 1 week voor technische en maximaal 2 weken voor politieke vragen. 

Portefeuillehouder  

Afdeling  

 

In 2014 zijn de oranje bakken ingevoerd. HVC heeft via CAW te kennen gegeven dat ze rekening 

hielden met een opbrengst van 1 miljoen euro per jaar, waarmee ze de kosten en risico van 

invoering van de oranje bakken konden dekken en afschrijven in 10 jaar. Al snel na invoering bleek 

dat de opbrengst veel hoger lag dan de kosten die HVC via CAW aan de gemeenten had voorgelegd. 

Werd er in 2014 nog gerekend met een opbrengst van 1 miljoen euro was dit in 2017 al 3,4 miljoen 

euro terwijl de tarieven aan de CAW gerelateerde gemeenten maar werden verhoogd. 

 

Voorafgaand aan de commissie heeft de VVD ook al vragen over dit onderwerp gesteld. De 

antwoorden op die vragen geven aanleiding tot het stellen van vervolgvragen. 

 

Omdat we de antwoorden willen betrekken bij de meningsvormende vergadering vragen we u deze 

vragen uiterlijk aanstaande woensdag te beantwoorden. 

 

1.  In de beantwoording van de commissievragen geeft u aan dat de inwoners door gebruik 

van de oranje bak hebben gezorgd voor een daling van de in rekening gebrachte 

landelijke afvalstoffenbelasting. En dus een lagere betaling door de gemeente aan HVC. 

In de periode dat de oranje bakken gebruikt worden is de afvalstoffenheffing in de 

gemeente Medemblik alleen maar gestegen (pagina 41, grafiek 8.2 rapport RKC). 

 

Kunt u aangeven op welke manier onze inwoners daadwerkelijk financieel voordeel 

hebben gehad van de invoering van de oranje bakken.  

 

antwoord  De inwoners hebben alleen voordeel vanuit de afvalstoffenbelasting gehad.  

Afvalstoffenbelasting moet worden betaald aan de hand van de hoeveelheid restafval. 

Des te minder restafval er wordt ingezameld, des te lager het bedrag is aan 

afvalstoffenbelasting. 

 



 

 

2.  Kunt u mij een overzicht geven van de extra inkomsten voor het HVC (per jaar) vanaf de 

invoering van de oranje bakken in 2014. Wilt u dit per jaar (voor Medemblik) weergeven 

in eenzelfde schema als de RKC doet in tabel 8.1 op pagina 46 van het rapport. 

 

antwoord  De eerste oranje containers zijn eind mei 2016 in onze gemeente uitgerold. 

 

Dit zijn de inzamelresultaten (kg per inwoner per jaar): 

 

Soort minicontainer 2015 2016 2017 

Restafval  200 172 132 

GFTE 105 117 131 

Plastic, blik en pak 7,3 17,4 33,4 

 

De cijfers van 2018 zijn nog niet bekend. Gezien de cijfers van de eerste drie kwartalen 

zullen deze ongeveer hetzelfde zijn als 2017. 

 

 

3.  In uw beantwoording van de commissievragen bent u onvoldoende ingegaan op de 

duidelijke vraag: “Waarom is dit niet gebeurd en kan dit alsnog met terugwerkende 

kracht door de HVC worden verrekend?”  

 

Kunt u alsnog duidelijk uitleggen: 

a. Waarom dit (ten goede komen aan de burgers) vanaf de invoering van de oranje 

container niet is gebeurd? 

b. Op welke momenten u met het HVC heeft besproken dat hen een onevenredig 

voordeel ten deel viel als gevolg van de gemaakte afspraken bij de invoering 

van de oranje bakken? 

c. Hoe dit voordeel voor de HVC alsnog (met terugwerkende kracht) verrekend kan 

worden?  

d. Hoe u tot de antwoorden bij a. b. en c. komt. 

 

antwoord  a. Bij de invoering van de oranje container is afgesproken dat de investeringen en 

opbrengsten voor rekening van HVC zijn. Deze afspraak paste ook in de lopende DVO. 

b. Dit nemen we mee in de huidige onderhandelingen met HVC.  

c. Dit kan niet met terugwerkende kracht verrekend worden. Het is immers destijds met 

elkaar afgesproken. 

d. Zie de antwoorden bij a, b en c 

 


